Ход игры
1) Подобрать необходимые задания.
2) Распределить учащихся на 3 команды. Каждая команда разновозрастная -  ученики с 7-го по 11-й класс. 
3) Распределить задания по трем станциям-комнатам: Britanica Room, Matryoshka Land, Wild West Room. В данном квесте  каждая станция-комната включает в себя 4 задания. 
4) Игра начинается в актовом зале, где участники получают карту прохождения квеста. Каждая команда проходит свой маршрут, зарабатывает балы (каждое правильно решенное задание – 1 бал), которые руководитель этапа записывает в карту. Затем команда возвращается в точку старта – актовый зал.
5) Супер игра.
6) Подсчет общей сумы балов.
6) Подведение итогов. Вручение призов.
Важно отметить…
…что к подготовке заданий для квеста нужно подойти творчески, используя цветную бумагу, фломастеры, коробочки, конверты, наклейки и т.д.. В данной разработке представлены сами упражнения, но на стол к ученикам они должны попасть в различных формах. Например, лексические задания на сопоставление можно представить в виде двух коробочек или конвертов, в которых на цветных карточках даны слова, ученикам нужно разложить их на парте напротив друг друга и т.д. Каждый учитель может применять фантазию, и желательно, чтобы она не имела никаких границ!
 

Этапы квеста
Britannica Room.
I.Страноведческая викторина. Проводится в стиле своей игры. Участникам предлагается выбрать категорию и ответить на 4 вопроса: Geography, History, Culture, Symbols&People. (Данная викторина выполняется в программе Power Point, с помощью гиперссылок). Приложение….. 
Geography
1. What is the highest mountain in the UK?
2. The capital of Northern Ireland.
3. What is the longest river in the UK?
4. This lake is famous for its monster.
History
1. Who gave London its name?
a)The Egyptians                          b)The Greeks                                     c) The Romans
2. She was the first woman Prime Minister of Britain.
3. Where are the British Kings and Queens crowned?
4. What is the oldest University in England?
Culture
1. Where did “The Beatles” start their career?
2. He is Scotland’s national poet
3. What poet was born in Stratford-on-Avon?
4. Who created Hercule Poirot and Miss Marple?
Symbols&People
1. What is the flower symbol of England?
2. What is the name of the British national flag?
3. How is the financial district of London called?
4. Who is the head of British government?
 
II. Do you know English and American literature? Задание на знание английской и американской литературы. Даем им отрывок и они по классу ходят и ищут ту книгу, откуда этот отрывок. 
What book is it?
1.      “The King and the Queen of Hearts were seated on their throne when they arrived, with a great crowd assembled about them – all sorts of little birds and beasts, as well as the whole pack of cards: the Knave was standing before them, in chains, with a soldier on each side to guard him; and near the King was the White Rabbit, with a trumpet in one hand, and a scroll of parchment in other.”  (Alice in Wonderland)

2.      “He was a comely, handsome fellow, perfectly well made, with straight, strong limbs, not too large; tall, and well-shaped; and, as I recon, about 26 years of age… In a little time I began to speak to him; and teach him to speak to me; and first, I let him know his name should be Friday, which was the day I saved his life; I called him so for memory of the time” (Robinson Crusoe)

3.      He is a young boy. His hair is black and his eyes are green. He has got a strange scar on his forehead. Being an orphan he lived in his aunt’s house and never guessed that he came from a wizards family until he received a letter informing that he was accepted to a wizards’ school. (Harry Porter)
4.      He investigated a lot of different mysterious events and crimes. While working, he smokes a lot and sometimes plays the violin which helps him to concentrate. (Sherlock Holmes)
Wild West Room
I. Страноведческая викторина. Проводится по такому же принципу, что и викторина в Britanica Room.
Geography
1. What is the longest river in the USA?
2. What is America’s largest state?
3. Where is Hollywood situated?
4. Where is The Statue of Liberty situated?
History
1. When did Christopher Columbus discover America?
2. Whose name was given to America?
3. He was the longest-serving US president….
4. Which of the US presidents was a famous Hollywood actor?
Culture
1. Who wrote the story “The Old Man and The Sea”?
2. What is the real name of Mark Twain?
3. What genre of music is abbreviated to R’n’B?
4. This style of music was first played in New Orlean in Afro-American communities.
Symbols& People
1. What is the name of the American national flag?
2. What do the stars symbolize?
3. What do the stripes symbolize?
4. This city has a popular nickname the “Big Apple”
II. American & British English. В данном задании участники получают карточки со словами и ищут эквиваленты британского и американского английского языка. Слова даны вразброс.
autumn                                               fall
biscuit                                                cookie
sweet                                                  candy
rubber                                                 eraser
post                                                    mail
holiday                                               vacation
toilet                                                   restroom
lift                                                      elevator
cinema                                                movies
shop                                                   store
 
Matryoshka Land
I. Страноведческая викторина.
Geography
1) What region doesn’t border any other Russian area?
2) What is the third-largest city of Russia?
a) Yekaterinburg              b)Samara         c)Novosibirsk
3) The name of this peninsula sounds in English “I am small”.
4) Where is this monument situated?
History
1) Who was the last tsar of Russia?
2) When did St. Petersburg celebrate its 300th anniversary?
3) When was the USSR destructed?
4) When was the current Constitution of the Russian Federation adopted?
Culture
1) Who was the first Russian writer to receive the Noble Prize for Literature?
2) What is the name of the man who collected many great paintings in one gallery?
3) This Romantic composer is famous mainly for his ballets.
4) His film “Moscow doesn’t believe in tears” got Oscar in 1981.

Symbols & People
1) What do the colours of the Russian flag symbolize?
2) This is the emblem of the Russian city. What’s its name?
3) What was the symbol of the Olympic Games in Moscow in 1980?
4) Who wrote the words for the current national anthem?
II.  Anagrams. Одно из самых интересных и занимательных игровых заданий. Помогает развить логику мышления, по-новому  взглянуть на легкие и привычные слова английского языка.
1.  24 H in a D - 24 Hours in a Day
1. 26 L of the A
26 letters oft he alphabet
3.      7 D of the W
7 days of the week
4.      60 M in an H
60 minutes in an hour
5.      365 D in a Y
365 days in a year
6.      7W of the W
7 wonders of the world
7.      12 M in a Y
12 months in a year
8.      13 S in the US F
13 stars in the US flag
V. Финальный этап квеста – супер-игра!
Всем трем командам даются 2 пословицы, точнее карточки со словами. Используя их  нужно правильно составить пословицу и дать русский эквивалент ее перевода. Все команды получают одинаковые пословицы, оценивается не только скорость выполнения, но и правильность.
Proverb №1
 The grass is always greener on the other side of the fence.
Хорошо там, где нас нет.
Proverb №2
[bookmark: _GoBack]Be slow in choosing a friend, but slower in changing him.
Нет друга, так ищи, а нашел, так береги.
После супер-игры подсчитываются балы, и объявляется победитель. Хочется отметить, что в данном квесте все ребята чувствуют себя победителями, потому что им удается проявить себя, показать свои неординарные способности, поработать как индивидуально, так и в группах. Несмотря на большую подготовительную работу, такой метод привлекает ребят к изучению английского языка, активирует их познавательную деятельность и делает процесс обучения творческим и увлекательным.
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